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Aubade op Koningsdag. Ook in de gemeente Venray werd donderdag 27 april, op de 56ste verjaardag van 
koning Willem-Alexander, Koningsdag gevierd. Met (onder meer) tal van activiteiten en een aubade aan de 
nieuw gedecoreerden. Dat gebeurde ook op 30 mei 1961, toen Koningsdag nog Koninginnedag heette en 
koningin Juliana, de oma van ‘Willem’, aan het hoofd van onze monarchie stond. Op bijgaande historische 
foto brengen de Zangers van Sint Frans en Koninklijke Harmonie Euterpe uit Venray onder toeziend oog van 
toenmalig burgemeester Custers een aubade aan de nieuw gedecoreerden bij het oude raadhuis aan de 
Grote Markt in Venray. Donderdag werd die aubade ook gebracht, in de Venrayse schouwburg, en sprak 
waarnemend burgemeester Leontien Kompier de nieuwe lintjesdragers en de andere aanwezigen in stijl toe. 
De foto komt uit de collectie van Harrie Coopmans/ Jan van der Putten.          Foto: RooyNet.  
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Op internet zijn steeds vaker criminelen actief die 
mensen proberen op te lichten. Criminelen spelen 
ook in op de actualiteit. ‘Dat zien we bijvoorbeeld met 
de huidige energiecrisis’, meldt de gemeente Venray.  

‘De afgelopen maanden zijn inwoners opgelicht door 
malafide webshops die brandhout verkopen, maar dit 
hout vervolgens niet leveren.  
Op de website www.digitaalveiliglimburg.nl  
vindt u een overzicht van malafide webshops (zoek 
op ‘malafide webshops’) die bij de politie bekend zijn’. 
Meer weten over digitale veiligheid?  
Bezoek de website www.digitaalveiliglimburg.nl  
voor meer informatie en antwoorden op veelgestelde 
vragen. Of bel de helpdesk via telefoon 085 008 2790 
Maandag t/m vrijdag tussen 9.00 en 16.00 uur. 

COLOFON  

De Schakel is het informatieblad van de Centrale van 
Ouderenverenigingen Venray. De Schakel verschijnt 
10x per jaar in een oplage van 3000 exemplaren en 
is óók te lezen op www.cvo-venray.nl  
Los abonnement: € 18,- per jaar, te bestellen via 
het secretariaat. 
De volgende Schakel verschijnt op 26 mei. 

Aanleveren kopij: uiterlijk dinsdag 9 mei. 
Via e-mail: kopij.schakel@cvo-venray.nl of postadres: 
Stichting Centrum De Kemphaan, Kennedyplein 1, 
5801 VH Venray. Onder vermelding van De Schakel.  

Advertenties ook uiterlijk 9 mei aanleveren via e-mail: 
advertentie.schakel@cvo-venray.nl 

Dit is tevens het adres voor informatie over 
voorwaarden en tarieven van advertenties. 
Coördinator: Leo Heldens, tel. 569802. 

Redactie:  
Ron Koenen, hoofdredacteur, tel. 06 4619 6803,  
Henk Raedts, voorzitter, Jaques Penris, Leo Broers, 
Jan-Hein de Wit en Henk Classens. 

Redactiesecretariaat:  
Henk Classens, Castelostraat 4, 5811 AP Castenray, 
hjm.classens@gmail.com 

Grafische Vormgeving:  
José Mulders en Corry Houwen. 

Druk: Van den Munckhof Print & Media.  

De Schakel wordt mede mogelijk gemaakt door 
financiële steun van de gemeente Venray. 

Opzeggingen of wijzigingen van lidmaatschap en 
abonnement van De Schakel moet u doorgeven 
aan het secretariaat van uw afdeling.  

Het is met een tijdschrift hetzelfde als 
met een jas, een auto, een 
woonkamer. Op een gegeven 
moment bent u er op uitgekeken. 
Er is slijtage, het is uit de mode. 
Kortom, u bent toe aan iets nieuws. 
Het oude bankstel moet eruit, wijken 
voor een nieuw ameublement. 

Ouderenblad De Schakel verscheen 
in mei 2010 voor het eerst in het huidige jasje. Twee 
kolommen tekst op een pagina, een sober kopje in 
een grijs balkje, zwart-witfoto’s. Marginaal werd wel 
eens wat aangepast, maar dat was het dan ook. 
De redactie van toen wilde voor de rust bij de 
senioren geen revolutionaire omwenteling. 
In 2018 ontstonden er plannen om 
een fris nieuw uiterlijk te maken. 
Immers er kon veel meer. 
De computer nam oude 
druktechnieken over, kleurenfoto’s 
werden gemeengoed, enzovoort. 
Eerst werd geïnventariseerd wat 
wel en niet kon blijven. Ook 
werden ouderenbladen van elders 
opgevraagd om te vergelijken: 
wat kunnen wij in Venray daarvan 
leren. Maar corona gooide roet in het eten. Er kon 
niet meer worden vergaderd, de discussie liep dood. 
Bovendien was toen ook helder dat er een nieuwe 
hoofdredacteur moest worden gevonden. 
Vorig jaar nam Ron Koenen de leiding over. Hij zette 
meteen weer de vernieuwing in gang en met hulp van 
Pubble werd een proefschakel-nieuwe-stijl op tafel 
gelegd. Na enkele sessies oordelen, bijstellen, fijn-
slijpen en de puntjes op de i zetten is het dan zover: 
de nieuwe Schakel kan worden gepresenteerd. 
Maar niet voordat de redactie enkele middagen 
heeft proefgedraaid met de nieuwe techniek en 
organisatorisch dingen op de rails zijn gezet. 

U hebt nu de laatste Schakel in het oude jasje 
ontvangen. Eind mei krijgt u een nieuw blad in de 
bus. Met de oude, vertrouwde naam,  
die symboliseert wat het doel is: een schakel te zijn 

tussen de diverse 
afdelingen van  
KBO, AVOS en 
wijkouderenverenigingen. 

 

 

 

Op de foto’s: De Schakel 
van 2009, van nu en die 
van de volgende maand 
(proefdruk) 

 DE SCHAKEL IN EEN NIEUWE JAS   PAS OP VOOR VALSE WEBSHOPS 
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Venray heeft een drielandenpunt. Nou ja … 
‘landen’… Het is een kwestie van definitie. Maar in 
de noordwesthoek, helemaal ten noorden van 
Vredepeel, staat een grenspaal. En niet zomaar een. 
Het is de ‘Vredepaal’, waarnaar Vredepeel is 
genoemd. Op dit punt komen drie gemeenten samen: 
Venray, Westerbeek en De Rips.  

De markering van dit punt is 300 jaar oud en in die 
tijd ging het om de grens tussen het Land van Cuijk 
en het Land van Kessel. Laten we gemakshalve 
zeggen: de grens tussen Brabant en Limburg. 
In 1716 werd door partijen een deal gesloten; er werd 
een duidelijke lijn getrokken. En op die lijn werd een 
grenspaal geplaatst: de Vredepaal. Helaas kwam 
hiermee geen einde aan het gedonder. 

Een grens is vaak niet zomaar een streep op de 
kaart. Het kan mensen binden aan de ene kant van 
de streep en het kan mensen verdelen tussen de ene 
kant en de andere kant van de streep. 

Theo Spronk uit Geijsteren vertelde eens een mooi verhaal over zijn jeugd in Boxmeer. Theo spreekt van 
‘wij van Boxmeer’, die het moesten opnemen tegen de jongens uit het naburige dorp Sambeek, ‘die van 
Zambèk’. Wij van Boxmeer tegen die van Sambeek. Vaak gaan ze naar de Maasweien onder de dijk om hun 
vijanden te ontmoeten en ruzie te maken. Schelden en dreigen. Een potje voetballen kon ook, vooral omdat 
er dan veel aanleidingen waren om ruzie te maken. En natuurlijk wonnen de helden van Boxmeer altijd en 
dropen ‘die van Zambèk’ altijd af met de staart tussen de benen. Dat was althans de versie van de 
geschiedenis waar de jongens van Boxmeer het over eens waren. 

Dit is een charmante vertelling over een kenmerk dat mensen bindt en verdeelt. Wij en de anderen.  
Wij van hier en zij van ginder. De idee van ‘wij en de anderen’ heeft mensen al duizenden jaren aangezet 
tot discriminatie, vreemdelingenhaat en ook tot wreedheden, dood en verderf.  

Maar laten we het gezellig houden. ‘Wij en de anderen’ heeft ook een keerzijde. Het is de klemtoon op 
sociale binding, gemeenschapszin en solidariteit. Want we willen allemaal ergens bij horen. We willen ons 
veilig en geborgen voelen. We willen geloven in iets dat groter is dan wijzelf en dat ons kan dragen.  
Dat is de gemeenschap. Zo is er onze buurt, onze stad en ons land.  

Bij de Vredepaal kun je proberen de grens tussen Brabant en Limburg te visualiseren. Er is gelukkig geen 
prikkeldraad. Hier is de grens kadastraal en abstract. Maar toch, het is wij hier en zij daar. Wij Brabanders 
en zullie Limburgers, of wij Limburgers en zeej Brabanders. 

Waar we ook zijn, aan deze of aan de andere kant van de grens. Er zijn altijd anderen die dáár wonen 
en niet hier. Maar die van dáár, die willen ook ergens bij horen.  

De wereld is groot, de wereld is klein, 
wij zijn nu hier maar kunnen morgen daar zijn.  
Wij horen ook bij hen en zij bij ons.             Jan-Hein de Wit; janheindewit@planet.nl 

  GRENZEN 
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Het centrum van Venray kent al jarenlang een 
fietsverbod. In de loop der jaren is er onduidelijkheid 
ontstaan omdat het fietsverbod, vooral in de 
Schoolstraat, niet wordt gehandhaafd. 
Het Gehandicaptenplatform Venray (GPV) heeft 
vaker vragen gesteld over dit gebrek aan 
handhaving. De gemeente werkt nu aan het opstellen 
van nieuw beleid voor fietsers en voetgangers in het 
winkelhart. Er wordt nagedacht over het toelaten van 
fietsers in de Grotestraat en Schoolstraat. Twee 
leden van onze werkgroep Toegankelijkheid kregen 
onlangs een uitnodiging om met ambtenaren over de 
plannen te praten. Het zou goed zijn als de gemeente 
met alle belanghebbenden samen in gesprek zou 
gaan om alle wensen te verzamelen.  

Het GPV is tegen onbeperkt toelaten van fietsers in 
de Grotestraat en de Schoolstraat. Deze straten zijn 
fysiek al behoorlijk smal en worden voor alle 
voetgangers (met of zonder beperking) nog smaller 
gemaakt door de aanwezige reclameborden en 
terrassen. Daardoor worden zij naar het midden van 
de weg gedreven.  

Het aantal mensen 
met beperkingen 
neemt door de 
vergrijzing alleen 
maar toe.  
Zo ook het gebruik 
van e-bikes. 
Dit toenemend 
aantal 
weggebruikers, met 
ook nog eens heel 
verschillende 
snelheden, bij 
elkaar proppen in 

het midden van de Grotestraat en/of Schoolstraat, 
vraagt om ongelukken.  
Met name slechtzienden met een geleide-stok mijden 
nu al het centrum, omdat geleide-lijnen als gevels en 
goten ontbreken of onderbroken worden door 
terrassen en reclameborden. Er is ook gesproken 
over het beperkt toestaan van fietsen door de 
Grotestraat, bijvoorbeeld tijdens sluitingsuren. 
En over het wel toelaten van fietsers in de 
Schoolstraat, gelet op het geringe aantal winkels en 
de huidige straatinrichting. De fietsers hebben daar 
de neiging gewoon door te fietsen in plaats van af 
te stappen bij de kruising met de Marktstraat. 
De huidige fietsenstallingen bij de toegangen naar 
het centrum blijven bestaan. Bij de nieuwe bibliotheek 
komt een nieuwe, bewaakte rijwielstalling. Daar gaan 
volgens de gemeente veel e-bikers die het centrum 
willen bezoeken, gebruik van maken. We gaan de 
verdere discussie met heel veel interesse volgen. 
 

Werkgroep Toegankelijkheid. 

  GPV NIEUWS 

Jac Haegens bedankt 

Gedurende vele jaren heeft Jac 
Haegens zich in verschillende 
functies ingezet voor het GPV. 
De laatste paar jaren verzorgde hij 
ook de artikelen die in De Schakel informatie geven 
over ontwikkelingen die van belang zijn voor mensen 
met een beperking. “Maar nu heeft Jac te kennen 
gegeven dat het combineren van zijn werk voor 
het Museum Psychiatrie en het werk voor het GPV 
steeds moeilijker is”, meldt voorzitter Peter 
Platzbeecker namens de vrijwilligers en het bestuur. 
“Hij heeft daarom moeten besluiten zijn bijdrage aan 
het werk van het GPV te beëindigen. Jac heeft een 
zeer belangrijke bedrage geleverd aan het werk 
van het GPV. Wij danken Jac voor zijn inzet.” 

Regeling vergoeding onjuist uitgevoerde ritten 

Omnibuzz coördineert namens de Limburgse 
gemeenten op provinciaal niveau de 
vervoersactiviteiten ook voor mensen die niet onder 
de wet daar gebruik van kunnen maken en 
vervoersafhankelijk zijn. “Bij de uitvoering kan het 
gebeuren dat een geplande rit niet uitgevoerd wordt 
zoals afgesproken”, weet Ton Klinckenberg van 
Cliëntenpanel Omnibuzz. “Met ingang van 2023 
beoordeelt Omnibuzz of de klant recht heeft op 
een vergoeding als de rit niet is uitgevoerd zoals 
verwacht. Een onjuist uitgevoerde rit zal namelijk 
niet in alle gevallen aan de klant vergoed worden. 
De oorzaak en het gevolg van de onjuist uitgevoerde 
rit is hierin leidend.” Om dit te verduidelijken, geeft 
hij een voorbeeld. “Er zit verschil tussen een klant 
die te laat wordt opgehaald om in de supermarkt 
boodschappen te doen en deze boodschappen 
gewoon kan doen, omdat de supermarkt nog open is, 
en een klant die te laat wordt opgehaald en hierdoor 
zijn afspraak bij de therapeut mist en onverrichter 
zake weer terug naar huis dient te reizen. In het 
tweede geval zal Omnibuzz de klant compenseren. 
Men heeft de rit immers voor niets gemaakt; 
de behandeling heeft niet kunnen plaatsvinden. 
Omnibuzz kijkt dus altijd heel goed naar de oorzaak 
en het gevolg. Welke consequentie heeft dit voor de 
betreffende klant? Een rit zal dus alleen worden 
vergoed aan een klant indien de betreffende activiteit 
waarvoor de klant de rit met Omnibuzz heeft gemaakt 
‘in het water is gevallen’. Zoals in het voorbeeld 
aangegeven; indien de klant als het ware voor niks 
de rit heeft gemaakt, en ook heeft betaald. 
Elke individuele klacht zal door de klachtenafdeling 
altijd goed worden beoordeeld.” 
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Het werven en behouden van vrijwilligers. Het is een 
heet hangijzer. Niet alleen bij verenigingen, maar 
zeker ook bij de organisatie van evenementen als 
Fietsvierdaagse Venray. De organisatie van dit 
populaire fietsfestijn heeft, vanwege het minder 
aantal vrijwilligers dat mee wil of kan helpen, besloten 
haar vertrouwde ‘formule’ deels aan te passen. “We 
hebben de keuze gemaakt om zonder 
verkeersregelaars te werken en dagelijks maar één 
stempelpost in te richten”, meldt woordvoerder Gerda 
van Stelten. “Dit jaar komen we uit op 48 vrijwilligers, 
minder dan de helft van andere jaren.” 

Fietsvierdaagse Venray vindt van 25 juli tot en met 
28 juli 2023 voor de 38ste keer plaats. Tijdens deze 
vier fietsdagen kunnen de deelnemers kiezen uit 
routes van 30, 45 of 60 kilometer in de omgeving van 
Venray. De routes worden wél 
weer volledig uitgepijld, maar 
de deelnemers krijgen geen 
route op papier meer mee. 
Wél kunnen de routes digitaal 
gereden worden.  
Start- en finishplaats is 
opnieuw hotel De Witte Hoeve 
aan de Gasstraat 5 in Venray, 
waar ook de nazit met onder 
meer muziek plaatsvindt.  
Vrijwilligers blijven van harte 
welkom. Zij kunnen 
zich aanmelden bij Anita Reinders via e-mail 
dievanclassens90@mail.com 
“We zoeken vooral nieuwe bestuursleden en 
vrijwilligers voor de commissies materialen en routes 
uitpijlen”, weet Van Stelten. Inschrijven en/of meer 
informatie: www.fietsvierdaagse-venray.nl.  

Een ander evenement dat wordt georganiseerd, is 
het Meerdaags Wandelevenement Venray (MWV). 
Dat wordt dit jaar van vrijdag 2 juni t/m zondag 4 juni 
gehouden. “Momenteel hebben we ongeveer vijftig 
vrijwilligers die ons meehelpen om Venray op de 
wandelkaart te zetten”, meldt Michel Thomassen, 
voorzitter van de pr-commissie.  

  VRIJWILLIGERS ONMISBAAR 
“Onze groep vrijwilligers groeit gelukkig mee met de 
omvang van ons evenement. Wij zien wel dat veel 
wandelorganisaties het moeilijk hebben om 
voldoende vrijwilligers te krijgen en te behouden. 
Wij proberen onze vrijwilligers zoveel als mogelijk bij 
ons evenement te betrekken en te luisteren naar hun 
adviezen. Minimaal twee keer per jaar komen wij bij 
elkaar om even bij te praten. Deze bijeenkomsten 
worden goed bezocht.” Toch is ook MWV op zoek 
naar versterking op vrijwilligersgebied, weet 
Thomassen. “Zeker voor onze nieuwe commissie 
sfeer, maar het is ook erg moeilijk om vrijwilligers 
te vinden die iets in de pr willen doen. Voor onze 
volgende editie zoeken wij op dit gebied vrijwilligers 
die het leuk vinden om ons evenement via social-
mediakanalen te promoten.” De wandelaars kunnen 
tijdens MWV kiezen uit de afstanden 5 (alleen op 
zondag), 10, 15, 20, 30, 40 en 50 kilometer. Waar 
wandelaars zich de vorige keren nog voor de route 
van 60 kilometer in konden schrijven, maakt die 

afstand nu plaats voor een 
route van 15 kilometer. 
"We hebben na de editie 
2022 ons oor te luisteren 
gelegd bij de deelnemers. 
Uit onze enquête bleek dat 
de sprong van 10 naar 
20 km erg groot was. 
Daar spelen we komende 
editie op in door een route 
van 15 kilometer te 
introduceren.”  

Ook wordt er dit jaar een hoofdroute met diverse 
aftakkingen naar kortere afstanden uitgezet. 
“Het voordeel hiervan is dat alle wandelaars het 
eerste stuk én het laatste stuk dezelfde route lopen. 
Dit betekent dat wandelaars dichter bij elkaar zijn, 
wat het gevoel van een evenement extra benadrukt”, 
zo besluit Thomassen. De start is tussen 7.00 en 
12.00 uur, afhankelijk van de afstand. 
Het Schouwburgplein/Henseniusplein in Venray is 
de start- en finishplaats. Meer informatie: 
www.wandelevenementvenray.nl. Mensen die als 
vrijwilliger mee willen helpen bij de organisatie van 
MWV, kunnen zich via deze website ook aanmelden. 
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Fun Vermeulen (75) en Mia Vermeulen-Claassen 
(73) uit Venray hebben onlangs de 
waarderingspenning van de gemeente Venray 
ontvangen. De penning werd hen uitgereikt door 
wethouder Martin Leenders.  

Foto: Hoedemaekers Venray 

Mia en Fun waren bestuurlijk zeer betrokken bij 
Wijkraad Zuid in Venray. Mia was ruim dertig jaar 
(vanaf 1991) penningmeester en Fun is (sinds 1987) 
als secretaris verbonden aan de wijkraad.  
Ook waren ze betrokken bij de renovatie van de wijk 
en bij de organisatie van activiteiten als de dropping, 
rommelmarkten, Koningsdag Beukenrode, kienen, 
biljart, kaarten, spelavonden, buurtbarbecue, voet- en 
handbal en opschoondagen samen met leerkrachten 
en leerlingen van basisschool De Bongerd.  
Zelfs na hun verhuizing naar een andere wijk in 
Venray, 25 jaar geleden, bleef het echtpaar zich 
inzetten voor Wijkraad Zuid. Afgelopen jaar hebben 
de twee hun functies neergelegd, al blijft Fun 
Vermeulen nog de functie van secretaris waarnemen 
tot er een opvolger benoemd is. 

Gemengde zangvereniging Ars Musica viert dit jaar 
haar gouden jubileum.  
Het koor werd opgericht op 28 maart 1973. 
Precies 50 jaar later, op 28 maart jongstleden, hield 
het koor een ledenvergadering, waarop drie 
jubilarissen werden gehuldigd.  

Jan van Soest, Liesbeth van Delft en Jo Wilmsen zijn 
vanaf het geboortejaar van het koor lid en werden 
door voorzitter Jo van Lieshout en de overige leden in 
de bloemetjes gezet. Zij hebben gedurende de vijftig 
jaar veel meegemaakt met Ars Musica. Prachtige en 
grootse concerten met meer dan honderd koorleden.  

  FUN EN MIA IN HET ZONNETJE 
Maar ook gezellige uitstapjes, waaraan nog 
regelmatig herinneringen worden opgehaald.  

“Deze grootsheid, waar we gruts op zijn, behoren tot 
de geschiedenis”, zegt Jo van Lieshout. “We zijn nu 
nog met 35 zingende en zes niet-zingende leden, die 
allemaal wat jaartjes ouder zijn geworden. Gelukkig 
hebben we – in tegenstelling tot sommige andere 
koren – geen afvallers gehad als gevolg van de 
corona-pandemie. Integendeel, er zijn weer enkele 
nieuwe leden bij ons aangesloten en daar zijn we 
heel blij mee.” Het koor staat onder leiding van Jos 
Ardts. “Ons veelzijdige repertoire in diverse stijlen 
biedt mogelijkheden voor uiteenlopende optredens. 
Iedereen is zeer gemotiveerd en betrokken. 
Het repetitiebezoek is heel hoog en alle leden halen 
het beste uit zichzelf, waardoor we nog steeds een 
uitstekend niveau halen.” “En laten we niet vergeten”, 
vult Van Lieshout aan “dat we ook een belangrijke 
sociale functie vervullen. Dat is elke repetitie 
merkbaar. Het zingen bindt ons natuurlijk, maar dat 
doen we in vriendschap en met oog voor elkaar.” 

Ars Musica viert het jubileum vooral met een aantal 
ledenactiviteiten gedurende dit jaar. Maar op zondag 
25 juni geeft het koor een concert in het Theehuis 
van het Odapark. Jo van Lieshout: “We kiezen 
bewust voor een feest van en voor de leden, maar 
een jubileumconcert kunnen en willen we niet 
achterwege laten. Het Theehuis vonden we een fijne 
plek in een prachtige ambiance.”  

Het koor heeft in 2022 een hernieuwde toekomstvisie 
vastgesteld en daar is de kleinschaligheid en intimiteit 
zichtbaar. Daarin ontbreekt het niet aan ambities. 
Eén daarvan is het project verzorgingshuizen. 
Jos Ardts vertelt daar enthousiast over.  
“We gaan voor en met bewoners van verzorgings-
huizen zingen. Daarvoor hebben we ons al een 
repertoire eigen gemaakt, dat we in interactie met 
hen gaan uitvoeren. De voorbereiding voor het 
eerste concert is in een vergevorderd stadium.”  
Zo blijkt uit alles dat Ars Musica nog altijd een 
actieve en ambitieuze zangvereniging is, die zich 
weet te vernieuwen en aan te passen aan haar 
muzikale mogelijkheden.  
Daar past die gouden rand heel goed bij. 

Foto vanaf links:  
Jo Wilmsen, Jan van Soest en Liesbeth van Delft. 

  GOUDEN JUBILEUM ARS MUSICA 
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Wie is: Johan Koster  

Geboren in: Kampen 

Leeftijd: 86 jaar 

Gehuwd met: Wiske Maris 

Opa van: 9 kleinkinderen 

Oud beroep: medewerker Rank Xerox  

Bezigheden: historicus religieus erfgoed 

  redacteur De Schakel 

 actief lid Protestantse kerk Venray  

 
Menig ouder persoon in Venray heeft in de afgelopen 
jaren een telefoontje van Johan Koster gekregen: 
of hij, dan wel zij, in De Schakel wilde vertellen waar  
hij/zij zich mee bezig hield. Bij een bevestigend 
antwoord, kwam de inmiddels 86-jarige Johan op 
bezoek. Hij had zich altijd terdege voorbereid, 
ingelezen in de materie waarover het zou gaan en 
systematisch werd het slachtoffer indringend 
ondervraagd over diens bezigheden. 
Johan Koster reageerde in 2015 op een oproep in 
De Schakel, waarin gevraagd werd om versterking 
van de redactie. Acht jaar lang interviewde hij 
senioren in de gemeente Venray (op de foto links op 
bezoek bij Wiel Broers in Leunen).  
Maar hij onderzocht ook ontwikkelingen en voorvallen 
in Venray en de dorpen 
om daar een artikel van te 
maken. Dat gebeurde 
nooit uit de losse pols. 
Voor hij op pad ging had 
Johan op alle mogelijke 
manieren al studie 
gemaakt van het 
onderwerp. 

Rank Xerox 
Hij kwam vanuit Kampen 
naar Venray. Met HTS 
Werktuigbouw als 
achtergrond (en 
werkervaring, opgedaan 
bij Hollandse Signaal) kon 
hij ook bij ‘de Rank’ als 
techneut aan de slag. Voor het uitpluizen en bewaken 
van complexe designproblemen wist men Johan altijd 
te vinden. Toen hij na jaren de luxe genoot om al jong 
met pensioen te kunnen, bouwde hij eigenhandig een 
nieuw huis aan de Willemstraat.  

Historicus 
Johan heeft altijd al een zwak voor geschiedenis 
gehad. Na de bouw van zijn huis wierp hij zich via 
de Open Universiteit nog op een studie 
Geschiedenis, richting culturele wetenschappen. 
Zijn afstudeerscriptie droeg als titel ‘Van 
Schieëpershuus tot Trans Cedron’ en handelde over 
de vele uitingen van (overwegend katholiek) geloof 

  DIT HOUDT ME BEZIG 
die er in het straatbeeld van de gemeente Venray te 
vinden waren. Na 2010 maakte hij nog een aanvulling 
vanwege de toevoeging van Wanssum, Geijsteren 
en Blitterswijck bij de gemeente Venray. Als lid van 
de protestantse kerk had Koster daar aanvankelijk 
wel moeite mee, maar gaandeweg werd hij steeds 
enthousiaster. Hij ontdekte feiten en feitjes, die 
menig katholiek van zijn eigen dorp niet eens wist. 
Het leidde tot een reeks lezingen die Johan her en 
der gaf en menig onderzoeker van nu put uit de 
bevindingen van historicus Koster.  
Tijdens vergaderingen en feesten wil Johan nog 
graag vertellen over zijn ervaringen. Waar Johan 
slecht tegen kan is gedoe uit de losse pols, zonder 
kennis van feiten. Voor je iets beweert, moet je het 
onderzocht hebben, is zijn devies. 

Initiatief 
Een stelling van Johan Koster is ook: “Ik gooi graag 
een steen in het water om rimpels te krijgen.”  
Niet dat hij uit was op ruzie of relletjes, maar hij 
wilde altijd graag reuring om, als hij dit nodig vond, 
iets nieuws van de grond te krijgen.  
Ook was hij een verdienstelijk muzikant (klarinet 
en trompet). Door zijn ‘reuringdrang’ werd hij 
medeoprichter van joekskapel Rats d’r Nève.  
Daarna is hij nog jarenlang klarinettist geweest bij 
het Venrays Symfonieorkest. 
In de protestantse kerk is hij een gewaardeerd 
kerkenlid. Heel lang vervulde hij de kosterspost, 
maar enkele jaren geleden vond hij dit toch te zwaar 
worden. Daarna verzorgde hij voor de diensten de 

teksten op de 
beamer.  
“Hij staat altijd klaar 
voor ons, als je 
hem vraagt. Ik kan 
goed met hem 
opschieten, al 
wekt hij door zijn 
eigenzinnigheid 
ook wel eens 
weerstand op”, zegt 
scriba Annemarie 
van Meurs.  
Johan heeft ook 
een zwak voor het 
kerkje in 
Blitterswijck. 

Nu hij de grens van 86 jaar is gepasseerd heeft 
Johan Koster inmiddels afscheid genomen van de 
redactie, mede gedwongen door het feit dat zijn 
vrouw een mantelzorger nodig heeft. 
Johan kennende zal hij vast nog wel andere 
bezigheden zoeken en vinden. Deze bezige bij gaat 
niet achter de geraniums zitten. Inmiddels blijkt het al: 
hij heeft nu als niet-lid van de redactie, nog enige tijd 
de tekstcorrecties van De Schakel voor zijn rekening 
genomen.  

Jaques Penris 
Archieffoto’s Jaques Penris en Leo Willems 
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Met een zucht van verlichting zegen voorzitter Theo 
Janssen en penningmeester Hans Dorssers half 
maart in hun stoel. De klus leek geklaard, 
De Kemphaan gered. Voorlopig dan.  
Ouderencentrum De Kemphaan lijdt al drie jaar flink 
verlies en leek op termijn op een faillissement af te 
stevenen, zo werd diverse malen in de 
bestuursvergadering van de Centrale van 
Ouderenverenigingen gezegd. De cijfers:  
In 2019 boekte De Kemphaan nog een positief 
eindresultaat op de jaarrekening van € 7.000,-. 
Door de sluiting vanaf april 2020 vanwege corona 
vielen inkomsten weg, maar er moesten wel kosten 
worden gemaakt. De jaren erna, leed het centrum 
verlies: € 18.000,- in 2020, oplopend naar (geschat) 
€ 22.500,- in 2023.  
Veel reserves had De Kemphaan niet meer, omdat 
juist voor corona enkele investeringen waren gedaan 
en onderhoud was gepleegd om weer bij de tijd te 
raken. Zoals gezegd, corona zorgde voor nog een 
probleem: om de begroting sluitend te krijgen had de 
stichting enkele commerciële huurders (een 
taleninstituut bijvoorbeeld) een vast onderkomen 
geboden. Toen het centrum moest sluiten vertrokken 
deze naar elders. 

Groot onderhoud 
Het gebouw is toe aan enkele forse ingrepen.  
De lift deugt al jaren niet meer. Het is niet meer 
verantwoord dat mensen met een beperking van die 
lift gebruik maken om boven te komen. Het hele 
mechanisme is verouderd en dient vervangen te 
worden. Voorts moet een nieuw ventilatiesysteem 
worden ingebouwd en op termijn moet het dak 
worden aangepakt. Daar is dan afgelopen jaar ook 
nog de noodzaak tot verduurzaming bijgekomen. 
De reserves zijn door verliezen drastisch geslonken.  
Een besluit van de Centrale van 
Ouderenverenigingen om het centrum uit de brand te 
helpen met een donatie uit eigen middelen, werd 
door de gemeente van tafel geveegd. Immers, de 
Centrale bouwde die eigen middelen grotendeels op 
uit de gemeentesubsidies. Deze dan doorsluizen 
naar De Kemphaan kon bij de gemeente niet door de 
beugel. 

Redding 
Maar de gemeente Venray bood nu, eind maart, zelf 
de reddende hand. Venray begrijpt de klaagzang van 
De Kemphaan. Een ingehuurd bureau kwam ook tot 
de conclusie dat De Kemphaan met de vergoedingen 
van de gemeente niet rond kon komen. Kemphaan-
voorzitter Theo Janssen: ”In 1999 is toen het ‘nieuwe’ 

 DE KEMPHAAN VOOR JAREN GERED 

schoolgebouw omgebouwd tot ouderencentrum. 
Dan heb je de eerst twintig jaar geen tot weinig 
onderhoudskosten. Maar nu die voorbij zijn, beginnen 
de gebreken te komen. Daarnaast dwingen nieuwe 
ontwikkelingen, zoals de energiecrisis, de 
stikstofproblemen, veiligheidseisen, noem maar op, 
tot hogere eisen en aanpassingen. Dan is het bijna 
25 jaar geleden vastgestelde budget gewoon niet 
toereikend.” 
Het college van Burgemeester en Wethouders van 
Venray heeft begin april ingestemd met de afspraken 
die half maart tussen de wethouder en ambtenaren 
enerzijds en stichting De Kemphaan anderzijds zijn 
gemaakt. Hierdoor kan De Kemphaan de komende 
tien jaar blijven functioneren. Was die overeenkomst 
er niet gekomen, dan was het binnen enkele jaren 
over en uit geweest met het ouderencentrum. 
Dan had het centrum over een jaar of vier, vijf het 
faillissement moeten aanvragen. Daar zijn voorzitter 
en penningmeester het hartgrondig over eens.  
Al ruim voor de coronacrisis was dit aangekaart bij 
het gemeentebestuur. Maar dat moest toen nog zelf 
zuinig aan doen om rond te komen. Ruim een jaar 
geleden trok het stichtingsbestuur opnieuw aan de 
bel. Dus heeft de gemeente Venray nu gezegd mee 
te werken aan een nieuwe regeling. De Kemphaan 
krijgt voortaan een jaarlijkse vergoeding op basis van 
het door het externe bureau gemaakte tienjarenplan. 
Hierin zijn de kosten voor het groot onderhoud 
verwerkt.  

Fonds 
Maar daarmee is De Kemphaan er nog niet. 
Het nieuwe, eind vorig jaar afgesloten 
energiecontract is twee en een half keer zo hoog als 
het oude. Ondanks verhogingen van de huur- en 
consumptieprijzen is dit niet op te brengen.  
Dit geldt overigens voor alle gebouwen die voor een 
gemeenschap of vereniging zijn gebouwd. Om die 
reden heeft de gemeente Venray sinds 1 april een 
energiefonds in het leven geroepen, waarop besturen 
van die accommodaties een beroep kunnen doen. 
Zij kunnen een half jaar lang een eenmalige bijdrage 
van de helft van de energiekosten krijgen, tot 
maximaal € 7.000,-. 

Vrijwilligers Kemphaan 
Een tweede probleem is het vrijwilligersbestand. 
Dat is in de afgelopen jaren nauwelijks gegroeid of 
vernieuwd. “Juist afgenomen. In de coronatijd zijn 
mensen gestopt of overleden. Sommige vrijwilligers 
van nu zitten er al langer dan tien jaar, toen ze 
begonnen waren ze al gepensioneerd. 
De gemiddelde leeftijd is hierdoor te hoog geworden. 
We zitten dringend verlegen om instroom”, aldus een 
oproep van voorzitter Theo Janssen  
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Het Mamacafé is een laagdrempelige 
ontmoetingsplek voor moeders, maar ook voor 
vaders en opa’s, oma’s en verzorgers van kinderen 
van 0 tot 4 jaar.  

Tijdens het 
Mamacafé kunnen 
de kinderen met 
elkaar spelen, 
terwijl de ouders tips 
en tricks met elkaar 
kunnen uitwisselen 
rondom het 
ouderschap.  

 
Het Mamacafé wordt begeleid door vrijwilliger  
Marie-Jose van Megen. Zij werkt al ruim 20 jaar met 
kinderen en heeft veel kennis en ervaring rondom 
opvoedvragen.  

Het Mamacafé vindt iedere tweede vrijdagochtend 
van de maand van 9.30 tot 11.30 uur plaats op de 
jeugdafdeling van de bieb. Deelname is gratis en de 
koffie en thee zal klaar staan.  

Meer informatie over het Mamacafé, inclusief alle 
data, staat op www.biblionu.nl. 

  BIBLIONU: MAMACAFÉ 

De roker 

“Ook een haal?” De man aan de andere kant 
van de bank bood mij een trekje van zijn,  
naar de geur te oordelen, stickie aan.  
Een lange, magere, zeg maar gerust dunne man, 
met een ongezond uiterlijk strekte zijn hand met 
daarin een sigaret naar mij uit.  
Hij was haveloos gekleed, zijn schoenen waren 
goed versleten en zeker in geen jaren gepoetst. 
Zijn lange, onverzorgde haren had hij 
geprobeerd onder een pet te stoppen, maar 
dat was maar half gelukt. 

Ik rook niet, dus ik wees het af. “O”, zei de man, 
“ik rook al sinds mijn veertiende en ik ben nu 
achtenzestig. Niets lekkerder dan een stickie 
af en toe. Dat houdt me op de been, zeg maar. 
Ze zeggen dat het niet gezond is, maar een 
gewone sigaret of een goeie borrel zijn ook 
ongezond. Soms neem ik een sigaartje, als ik 
van mijn uitkering wat over hou. Dat is niet vaak, 
maar die kleine sigaartjes zijn niet zo duur, niet 
veel duurder dan sigaretten. Maar ze zijn wel 
lekkerder dan sigaretten.” 

 

Binnen roken 

“Alleen in het tehuis willen ze niet dat ik rook, 
zeker niet binnen. Flauwekul natuurlijk, want ik 
doe dat altijd met het raam open. Daar heeft 
niemand last van. Af en toe moet ik flink hoesten, 
maar dat gaat wel weer over. Nee, ik ga 
daarmee niet naar de huisarts. Ik weet trouwens 
niet eens wie mijn huisarts is. Ik kom daar nooit. 
Als het nodig is, vind ik wel wat.” 

“Wat ik doe de hele dag? Goeie vraag, niet veel. 
Ik wandel heel wat af, soms zit ik hier op de bank 
als het goed weer is, en soms leggen we een 
kaartje in het tehuis. Maar daar moet ik wel voor 
in de stemming zijn, ze hebben daar geen bier. 
Jammer, want dat is wel zo lekker als je een 
kaartje legt. En anders naar een café, maar ja, 
dat kost poen. En dat heb ik niet zo veel. Als je 
mij nou een tientje geeft, kan ik van de week wel 
een pilsje pakken. Dat heb je toch wel over voor 
een arme man zoals ik?”  

Ik had dat best voor hem over, al stond de man 
me wat tegen. Ik gaf hem toch het gevraagde, 
als ik hem daarmee gelukkig kan maken ben ik 
ook tevreden. Ik had echter genoeg gehoord en 
ik stapte maar weer eens op, blij dat ik nooit 
gerookt heb. 

 

Jonathan 

 KIJK VAN 

 JONATHAN  
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Ook in een liedje wordt zijn roem uitgebreid 
bezongen. Hij is waarschijnlijk het enige paard dat 
ooit bij zijn heengaan een ‘bidprentje’ kreeg.” 

Het museum is nooit klaar, zo blijkt. “Wij krijgen 
inderdaad nog regelmatig allerhande zaken 
aangeboden, maar kunnen ze meestal niet gebruiken 
omdat wij ze al hebben. Maar onlangs is nog een 
mooie verzameling koperen voorwerpen in de 
verzameling opgenomen. Het café in het museum 
werd verrijkt met een authentieke poster van 
Peelhaasbier uit Venray. Hiermee werd een stukje 
streekgeschiedenis weer in beeld gebracht in het 
vroegere huiskamercafé, zoals die in het museum te 
zien is.” “Of het bestuur nog toekomstdromen heeft?” 
Lei Potten herhaalt de vraag. “Nou, wij blijven zoeken 
naar wegen om onze bezoekers een interessant 
programma voor te schotelen. Dat willen wij 
bijvoorbeeld doen met optredens van artiesten en/of 
vertellers, maar ook met de organisatie van een 
slacht- en dorsdag. Bovendien hebben wij voor 
schoolklassen een interessant programma waarin de 
kinderen in aanraking komen met oude beroepen en 
zelf aan het werk gezet worden met oude 
gereedschappen.”  

Museum De Peelstreek is tot 31 oktober 2023 op 
zaterdagmiddag van 13.30 tot 16.00 uur geopend. 
En op afspraak. Voor meer informatie bezoek de 
website www.depeelstreek.nl.  

De Peelstreek in Ysselsteyn opende na de 
traditionele winterslaap onlangs weer zijn deuren. 
In het museum aan de Ysselsteynseweg 113 wordt 
onder meer het verhaal over de ontginning van de 
Peel verteld, maar ook aandacht geschonken aan 
oude grenskwesties en het ontstaan van Ysselsteyn 
in 1921.  

“Gidsen nemen je aan de hand van verhalen uit de 
Peel mee door de geschiedenis van de Peel”, legt 
voorzitter Lei Potten uit. “De Peelstreek is meer dan 
alleen voorwerpen en afbeeldingen bekijken. 
Het verhaal achter de mens of het voorwerp maken 
het museum interessant voor jong en oud. Er wordt 
onder meer verteld over de Peel, het turfgraven en 
de ontginningen. Ook de begrazing van de Peel door 
schapen en de hieruit ontstane schaapscompagnie 
uit Venray zijn onderwerpen die in ons museum aan 
bod komen middels verhalen en afbeeldingen.” Jan 
en Dien Houben zijn de stichters van het museum. 

“Zij hadden een hobby in ‘oude’ spullen verzamelen”, 
weet Potten. “Hieruit ontstond het idee om mensen 
een stukje streekgeschiedenis te laten zien. Eerst 
kleinschalig, maar hun interesse en passie zorgden 
ervoor dat het huidige museum tot stand kwam in 
de toenmalige garage met de naam De Peelstreek. 
Het is belangrijk, maar ook voor veel mensen 
interessant, om te weten waar we vanaf komen. 
De Peelstreek biedt de mogelijkheid om te zien en 
te beleven hoe onze voorouders hebben geleefd. 
Zij hebben de Peel met hard werken en creatief zijn 
met beperkte middelen gemaakt tot een vruchtbare 
streek waar het goed wonen en leven is. We moeten 
onze afkomst niet verloochenen en niet verloren laten 
gaan.” Het meest aansprekende voorwerp in het 
museum is volgen Potten het opgezette hoofd van 
hengst Nico van Melo (zie foto). 

“Nico was een min of meer legendarische hengst die 
in deze streken verbleef van 1939 tot en met 1954. 
Zijn nakomelingen waren bijzonder gewild.  
Er is zelfs een boek over hem geschreven.  

 DE PEELSTREEK IS NOOIT KLAAR 
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Jan de Lor  

Naam: Johannis (Jan, Jean) Janssen 
Geboren: 1780 
Gewoond in: Someren, Bakel, Heide 
Overleden: 1860 

In 1780 werd in 
Someren 
Joannis Janssen 
geboren. In 1795 
stierf zijn vader 
en de 
vijftienjarige Jan 
vertrok van huis. 
Hij kwam via 
Bakel in Heide 
bij Venray 
terecht en kreeg 
verkering met Gertrui Jenniskens van Theuws 
Plats, een boerderij aan de kruising van 
Heidseweg en Volen. Gertruis ouders hoorden 
in die tijd tot de grotere schaapsboeren.  
In 1810 trouwden Gertrui en Jan en gingen 
wonen in de Mariakapel. Jan was niet in de wieg 
gelegd voor het hoeden van schapen, maar 
niettemin hielden ze een kudde. Maar in 1811, 
in de geboorteakte van zijn zoon Henricus, 
stond als zijn beroep opgetekend: jeneverstoker. 
Voor hoelang? Als jeneverstoker werd De Lor lid 
van het Venrays Sint Nicolaasgilde, wat zijn 
handel legaliseerde. Maar Jan kon veel meer 
geld verdienen met de dranksmokkel naar 
bijvoorbeeld Duitsland, of via De Peel, richting 
Bakel waar hij de weg kende.  
Herhaaldelijk zat de politie achter hem aan.  
Hij speelde met de ‘sterke arm’. Zo liet hij zich 
bijvoorbeeld aanhouden en uitgebreid fouilleren, 
terwijl ergens anders zijn handlangers de drank 
over de grens brachten. In de boekenreeks 
‘Venrays Verleden’ werd nog in het midden 
gelaten of de huidige Lorbaan naar Jan de Lor is 
vernoemd, of dat hij die bijnaam kreeg omdat hij 
zich in de buurt van de Lorbaan ophield. 
Waarschijnlijk geen van beide. Meer aannemelijk 
is de uitleg van Theo Janssen uit Sevenum. 
Lorders of leurders waren langs de deur gaande 
handelaren. Maar ook smokkelaars, bedriegers 
(denk aan ‘een loer draaien’) werden zo 
genoemd en de sluipwegen, waarover ze 
gingen, werden lorpaden genoemd. Jan de Lor 
was in feite gewoon ‘Jan de Smokkelaar’. 

******************************************************* 
Frits. Eind maart overleed Frits Linssen. 
Hij verzamelde in zijn leven onder meer 

26 pagina’s met bijnamen van Venrayse mensen 
van vroeger. Die verzameling ligt ten grondslag 

aan deze rubriek ‘Met Naam en Toenaam’.  

NAAM EN TOENAAM 

Word jij onze nieuwe vrijwillige contactpersoon? 

Vind jij het leuk om contacten te leggen, heb je 
mensenkennis en ben je op zoek naar uitdagend 
vrijwilligerswerk? Dan hebben wij een leuke 
vrijwilligersfunctie voor jou! 

Zorgen voor mooie verbindingen 
Voor de gemeente Venray zijn wij op zoek naar een 
vrijwillige contactpersoon die ons team wil 
versterken. Als vrijwillige contactpersoon voer je 
kennismakingsgesprekken met nieuwe vrijwilligers 
en intakegesprekken met hulpvragers. Je gaat op 
zoek naar een juiste match en begeleidt dit proces. 

Is dit iets voor jou? 
Als contactpersoon maak je deel 
uit van een team en word je 
begeleid door een professional. 
Gemiddeld ben je 4-6 uur per 
week hiermee bezig. Je kunt je 
werkzaamheden zelf plannen.  

Heb je interesse?  
Neem dan gerust contact met ons op: 

Amber Baak, coördinator vrijwilligerszorg 
Proteion Welzijn 
T: 06 – 21 18 88 33,  
E: amberbaak@proteion.nl 

Viviënne Faessen, coördinator 
vrijwilligerszorg Proteion Welzijn 
T: 06 – 29 27 96 68, E: viviennefaessen@proteion.nl 
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Zondag 14 mei MGR. SCHRAVENSTICHTING: 
De Mgr. Schravenstichting verzorgt in de 
Schouwburg van Venray de voorstelling 
‘Helse Liefde’, als eerbetoon aan de missionaris 
Frans Schraven, die met 
moedig verzet voorkwam 
dat in China honderden 
meisjes en vrouwen 
seksslavinnen zouden 
worden. De bisschop 
moest zijn optreden met 
de dood bekopen. 
De musical begint om 
19.00 uur. Mocht u 
verhinderd zijn dan is er 
nog een voorstelling in 
de St.-Gertudiskerk in 
Lottum op 17 juni om 
19.30 uur. 

Dinsdag 23 mei AVOS: 
Op deze dinsdag bezoekt AVOS het Knopenmuseum 
in Broekhuizenvorst. Hier worden duizenden 
verschillende knopen geëxposeerd, met extra 
aandacht voor glazen knopen. Ook de geschiedenis 
van de knoop wordt uit de doeken gedaan. 
Het museum bestaat sinds 2000 en heeft zich 
ontwikkeld tot een broedplaats voor textiele 
werkvormen en aanverwante technieken. Ook voor 
de heren van de AVOS is dit een interessante 
excursie. Er is een grote tuin te bezichtigen; er is ook 
een werkplaats waar glas in lood wordt gemaakt.  
(Normale toegangsprijs: een knoop.)  

De deelnemers gaan met eigen vervoer en 
vertrekken om 13.00 uur bij De Kemphaan. 
Er kunnen 25 personen deelnemen.  
Is de belangstelling erg groot, dan wordt een tweede 
dag georganiseerd op donderdag 25 mei. 

Donderdag 25 mei KBO VENRAY: 
Deze middag spelen de KBO’ers het spel  
‘Een tegen honderd’. Het is een quiz over Venray en 
de kerkdorpen. Naast gezelligheid een middag om 
veel weetjes op te doen over deze gemeente.  
De quiz begint om 14.00 uur in De Kemphaan. 

 
(Voor de vaste activiteiten van elke week:  
zie de website www.cvo-venray.nl  
of de mededelingen van de eigen ouderenvereniging)  

 
Maandag 8 mei ALZHEIMER CAFÉ: 
In ouderencentrum De Kemphaan in Venray houdt 
Alzheimer Café Venray een inloopavond vanaf 
19.30 uur. Entree vrij. Om 19.30 uur spreekt 
ergotherapeute Elke Joosten over ondersteuning bij 
dementie. Ondersteuning voor mensen met dementie 
en de mantelzorger. Een vrijwilliger van Het huis van 
Morgen dat in Panningen staat, informeert de 
aanwezigen over technische snufjes in huis. 

Dinsdag 9 mei PANTEIN: 
Maasziekenhuis Pantein in Boxmeer houdt een 
voorlichtingsavond over beroerte. Verschillende 
specialisten van het ziekenhuis vertellen deze avond 
over wat een beroerte is en hoe je de signalen kunt 
herkennen. In kleinere groepen kunnen workshops 
gevolgd worden over de thema’s gezonde voeding, 
gezond bewegen en vermoeidheid na een beroerte. 
Aanvang 19.00 uur in het ziekenhuis. 

 

 ACTIVITEITENAGENDA VAN 

 28 APRIL – 26 MEI  
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Sinds maart vorig jaar heeft ook Venray figuurlijk een 
Toon Hermans Huis: bij u thuis of een andere plek 
naar eigen keuze. Het voorziet in een behoefte bij 
mensen die met de ziekte kanker te maken krijgen. 
De organisatie heeft de ouderen-verenigingen in 
Venray aangeschreven om bij hen een korte 
presentatie te komen geven. Een kijkje achter de 
schermen, samen met regiocoördinator Teus van 
Leeuwen, Venray-coördinator Leonie Siebers en 
vrijwilliger José Jeuken.  

De term ‘Huis’ is sterk overdreven. Het Toon 
Hermans Huis in Venray heeft wel een eigen ruimte, 
een kamertje bij de afdeling oncologie in het 
ziekenhuis. Genoeg voor de administratie en het 
leggen van de eerste contacten. “Mensen die op 
de afdeling oncologie net slecht nieuws hebben 
gekregen, willen meteen naar huis. Eerst zelf dat 
nieuws verwerken, de situatie onder ogen zien met 
directe familie. Pas later komen ze naar ons toe”, 
zegt Leonie Siebers. Echt bezoek heeft het Toon 
Hermans Huis dan ook niet gehad. Mensen bellen op 
en dan gaan de vrijwilligers van het ambulant team 
van het THH naar hen toe. “Het hoeft niet thuis, 
we kunnen ook naar de bieb of een restaurant.  
Of we maken een wandeling”, legt José Jeuken uit.  

 

 DIAGNOSE KANKER. EN WAT NU? 

 TOON HERMANS HUIS SPRINGT BIJ 

Sinds deze maand heeft het Venrayse Toon 
Hermans Huis een wandelgroep. De vrijwilligers 
krijgen een uitgebreide cursus om te leren hoe 
dergelijke gesprekken te voeren. Het vraagt 
inlevingsvermogen en takt. En kennis van zaken wat 
betreft hulporganisaties. José: “Cliënten vinden het 
ook fijn om te praten met een onafhankelijk iemand 
en zonder partner of familie erbij. Ze maken zich 
zorgen om hun geliefden, die ze misschien achter 
zich moeten laten met de angst dat zaken niet goed 
geregeld zijn. En dan blijkt dat veel inwoners van 
Venray geen idee hebben van welke hulp ze waar 
kunnen krijgen.”  

Ambulant 
Het was directeur Mat Vestjens die de ambulante 
teams van het Toon Hermans Huis op poten zette, 
als aanvulling op de inloophuizen. “Praten op een 
kantoor is in een dergelijke situatie niet zo makkelijk. 
Dan kan dit beter bij de mensen thuis gebeuren. 
Vrijwilligers leggen veel huisbezoeken af”, 
verklaart Teus van Leeuwen. Wáár gepraat wordt is 
een keuze van de cliënt; die heeft de regie. Als er 
behoefte aan is, kunnen ook bijeenkomsten met 
lotgenoten worden georganiseerd. En als het niet klikt 
tussen vrijwilligers en cliënt, dan wel de naasten, 
mogen de mensen dat ook aangeven, zegt Leonie.  

De vrijwilligers luisteren in eerste instantie naar het 
verhaal achter de ziekte en proberen samen te 
achterhalen wat het beste te volgen traject is.  
Het zijn veelal alleenstaanden die gebruikmaken van 
dit contact, geeft José aan. Zij kunnen vaak hun ei 
niet kwijt. Voor de vrijwilligers zijn het soms pittige 
ervaringen. Maar komen ze zelf in de knoop te zitten, 
dan is er een aan het ambulante team Venray 
verbonden huisarts waarmee ze kunnen bijpraten. 

Hebt u behoefte aan contact met mensen van het 
ambulante team, wilt u meer weten van het 
vrijwilligerswerk, dan kunt u zich opgeven bij  
Leonie Siebers via het algemene telefoonnummer 
085 0163 2432 of mailen naar: 
venray@toonhermanshuisnoord-limburg.nl 

Tekst: Jaques Penris 
Foto: Han Siebers 

op de foto: José Jeuken (links) en Leonie Siebers 

MEERDAAGSE SENIORENREIS  
SEPTEMBER NAAR DRENTHE 

Vanuit de cluster Oirlo-Oostrum-Castenray 
is voor senioren uit de gemeente Venray van 
maandag 4 t/m donderdag 7 september een 
reis gepland naar Odoorn. 

Zie verdere aanvulling in De Schakel nummer 3 op pagina 14. 
De totale reissom inclusief alle lunches bedraagt ongeveer 
€ 440,-  

Zelfredzaamheid is gewenst, voor het overige is alles goed te 
doen, ook met eventuele rollator.  
Aanmelden zo snel mogelijk, maar uiterlijk tot 27 mei bij Hay 
Achten, Oirlo via tel. 06 1341 4407 of mail 
h-achten@home.nl  
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Apothekers zijn een onderzoek gestart naar het 
gebruik van medicijnen door hartpatiënten in  
Noord-Limburg. Ze willen voorkomen dat patiënten 
door slecht gebruik van hun medicatie terechtkomen 
in een ongezonde leefsituatie. Het onderzoek duurt 
tot en met maart volgend jaar.  
“Lang niet iedere patiënt gebruikt zijn of haar 
medicatie op de manier zoals met de (huis)arts is 
besproken”, meldt apotheker Erna Mombarg van 
MC Wieënhof in Venray. “Met juist gebruik, volgens 
de voorgeschreven dosering, is gezondheidswinst te 
behalen. Het stimuleren van juist medicatiegebruik 
wordt nu nog slechts mondjesmaat toegepast. 
Daarom gaan elf apotheken in Noord-Limburg een 
jaar lang gebruikers van geneesmiddelen voor hart- 
en vaatziekten benaderen om te ontdekken of zij hun 
medicijnen goed innemen.”  

Om het onderzoek mogelijk te maken, financiert 
ZonMw, de Nederlandse organisatie voor 
gezondheidsonderzoek en zorginnovatie, in het kader 
van goed geneesmiddelgebruik een aantal 
proeftuinen in Nederland. De proeftuin Therapietrouw 
Noord-Limburg (PTT-NL), waaraan Apotheek 
MC Wieënhof een belangrijke bijdrage levert, is een 
van deze proeftuinen. “In de regio Noord-Limburg zijn 
de zorgprofessionals goed georganiseerd en gewend 
aan samenwerken in projecten”, vindt Mombarg. 
“Zo zijn er samenwerkingsverbanden tussen de 
Limburgse Apothekers Coöperatie (Lapco) en de 
huisartsen (Cohesie), de thuiszorgorganisaties en 
ziekenhuis VieCuri. De huisartsen onderschrijven 
het belang van juist medicijngebruik, maar 
vertrouwen vanwege hoge werkdruk en 
personeelstekort op uitvoering door de apotheek. 
Dat kan binnen de proeftuin.” Tussen 1 april 2023 en 
31 maart 2024 gaan de elf openbare apotheken van 
PTT-NL gebruikers van geneesmiddelen voor hart- 
en vaatziekten benaderen. In dit onderzoek is plek 
voor duizend patiënten om deel te nemen. 

 ONDERZOEK JUIST MEDICIJNGEBRUIK 
De vrijwillige Ouderenadviseurs zijn bereikbaar 

via een informatiepunt en ouderenverenigingen. 

Wijziging: telefoonnummer KBO Oostrum 

Blitterswijck     

KBO Blitterswijck kboblitterswijck@gmail.com 06 2224 3302 

Wies Hamstra wieshamstra@gmail.com 06 2170 2753 

Tiny Aerts tiny_aerts@hotmail.com 0478 532 557 

Geijsteren WMO werkgroep   

KBO Geijsteren kbogeijsteren@outlook.com 0478 532 290 

Truus Kempen truus64kempen@gmail.com 06 4054 3972 

Heide KBO  info@kboheide.nl 0478 510 316 

Leunen     

KBO Leunen kboleunen@outlook.com   

Jeu Steeghs jeusteeghs@home.nl 06 5396 9693 

Merselo    

KBO Merselo kbo.merselo@gmail.com 0478 546 479 

Jeanne Hendrix jaantjeverberne@gmail.com 06 2095 8295 

Oirlo     

KBO Oirlo ansbastiaans@ziggo.nl 06 3083 4627 

Oostrum dorpsservicepunt Oostrum   

KBO Oostrum secr.kbo.oostrum@hotmail.com 06 5112 3736 

Tini Kreutz tinikreutz@hotmail.com 0478 588 355 

Joos Linskens j.linskens@home.nl 0478 583 805 

Venray     

KBO Venray secretariaat@kbovenray.nl 0478 585 861 

AVOS Venray info@avosvenray.nl 0478 586 778 

Nettie Baartman baartmannettie@hotmail.com 0478 750 615 

Twan Christians christiansmarcellis@home.nl 06 2789 2899 

Francien Gielen francien.gielen@ziggo.nl 06 2099 7687 

Corry Kanters kanthen@ziggo.nl 0478 584 520 

Veulen KBO  gerrit.riek.reintjes@gmail.com 0478 568 880 

Wanssum Wanssum Info Punt   

KBO Wanssum secretariaat@kbowanssum.nl 06 1317 2540 

Tonnie Kwakkernaat tonnie.kwakkernaat@gmail.com 0478 539 054 

René Rijpma renerijpma@hotmail.com 0478 511 186 

Ysselsteyn  Dorpsondersteuning   

06 3057 7716  dorpsondersteuning.ysselsteyn@outlook.com 
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Marjo Donders uit Venray is de winnaar van de puzzel die in de vorige editie 
van De Schakel stond, de ‘puzzel’ oploste en het juiste antwoord instuurde 
naar onze redactie. De juiste oplossing: DIJKVERZAKKING  

De winnaar heeft de cheque voor de bijbehorende prijs (koffie en vlaai voor twee 
personen in Asteria) inmiddels ontvangen van onze redactie. 
Ook in deze editie is een nieuwe puzzel opgenomen. Om kans te maken op de prijs 

dient de oplossing (Bovenste regel beginnende met 7 en eindigt met 2) van de puzzel gemaild te worden 
naar puzzel@cvo-venray.nl of verzonden te worden naar het postadres van De Kemphaan, zie pag. 2.  

Uiterste inleverdatum is dinsdag 9 mei 2023.  

PUZZEL EN WIN! 

7     1     9   2 

    8 3       5   

3 8     2     4 7 

6 7 1   4 3       

  1 3 9 6 2 7 8   

      7 5   6 1 9 

4 5     3     6 1 

  2       8 3     

9   4     7     3 

Onze redactie 
wenst u weer 
veel 
puzzelplezier. 
 
Deze 
SQUIGGLY is 
een soort 
Sudoku.  
Geen 9 mooie 
vierkantjes maar 
(9) verschillende 
vormen/kleuren 
vakken waarin 
de cijfers 1 t/m 9 
moeten worden 
gezet.  
Ook de rijen en 
kolommen zijn 
cijfers 1 t/m 9.  
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DE BRUILOFT VAN KLORIS EN ROOSJE  
In den beginne van het nieuwe fenomeen televisie was er geen entertainment-
industrie in Nederland. Voor de culturele opvoeding van het kijkerspubliek 
maakten de omroepen gebruik van het toneel. En omdat Nederland nog 
(streng) christelijk was en alles in het teken van het geloof moest staan, 
waren het vooral zware, moralistische drama’s: de kijkers zagen stukken van 
Joost van den Vondel, P.C. Hooft of vertalingen van Shakespeare, Molière, 
Tsjechov en Tolstoi; stukken als Griekse tragedies, Op hoop van zegen en 
Jozef in Dothan. Spelers als Albert van Dalsum en Ko van Dijk met hun zware 
stemmen beheersten het scherm.  
In Amsterdam werd vanaf 1638 altijd rond nieuwjaar het drama “Gijsbrecht 
van Aemstel’ ten tonele gebracht. Een zware kost voor de jaarwisseling. 
In 1707 werd hieraan toegevoegd De bruiloft van Kloris en Roosje, een 
opgewekt toneeltje. De bruiloft ‘De Vrijadje van Cloris en Roosje’ (illustratie) 
was een bedenksel van Dirk Buysero, geënt op Romeo en Julia. Thomas 
van Malsem, een komiek uit die tijd, bewerkte deze bruiloft voor de Gijsbrecht-
afsluiting in Amsterdam. Halverwege de 18e eeuw, werd er ook een 
nieuwjaarswens van Thomasvaer en Pieternel die terugblikten en een beetje 
vooruit keken, aan toegevoegd, uitgesproken door Thomasvaer.  
Dit onderdeel kan gezien worden als de voorloper van de 

oudejaarsconferences. Direct na de oorlog werd de Gijsbrecht ook op televisie gebracht, met Kloris en 
Roosje ter afsluiting. Tot 1968 hield dit stand. Toen had Wim Kan het pleit gewonnen. 

ARBEIDSVITAMINEN 
Tijdens een gesprek met Simone Kleinsma (programma Klassiekers met Kleinsma, 2021) vertelde zangeres 
Jenny Arean over het succes van het lied ‘Vluchten kan niet meer’ dat ze ooit samen met Frans Halsema 
had gezongen. “Nee, het was niet meteen een hit. Het werd toen vooral ’s avonds laat of ’s nachts gedraaid. 
Pas toen het in Arbeidsvitaminen ten gehore werd gebracht, werd het een succes.” 
Arbeidsvitaminen is het langstlopende radioprogramma ter wereld. Het bestaat nog steeds. Jaap den Daas 
(bedenker ook van programma’s als Hersengymnastiek en De Bonte Dinsdagavondtrein) kwam er voor de 
oorlog al mee op de proppen. Het werd een van de best beluisterde muziekprogramma’s.  
De opzet is simpel: draai twintig tot dertig liedjes in een vast uur. Mensen 
kunnen dit ’s morgens tijdens hun werk beluisteren. Om de luisteraars erbij 
te betrekken werden bedrijven aangeschreven om tien liedjes voor te 
dragen. In februari 2008 kreeg Arbeidsvitaminen een boete van € 20.000,-
van het Commissariaat voor de Media omdat het programma teveel reclame 
maakte voor die bedrijven. 

Sinds de verhuizing naar Radio 5 is de formule gebaseerd op verzoeken van 
luisteraars. De slogan is nu 'Liedjes die altijd gewerkt hebben'. Het mooie 
van Arbeidsvitaminen is ook dat alle stijlen door elkaar wervelen. 
Een popliedje, dan een opera-aria, een musicalnummer na een kerklied. 
Klassiek, modern, cabaret of dodelijke ernst, het maakte niet uit. Als variaties 
werd een ‘baas van de week’ gekozen, een bekende Nederlander 
uitgenodigd, of een goed doel ingezet als Thema van de Week. De zendtijd 
varieerde de laatste jaren van twee tot drie uur. 

GEKLUISTERD AAN DE BUIS 

WAT WEET U DAAR NOU VAN? 
 
In de rubriek Gekluisterd aan de Buis beschrijft de redactie samen met de lezers radio- en tv-programma’s 
van vroeger. U hebt vast een herinnering aan een programma? Keek u er samen met de buren naar, onder 
het genot van koffie of een ander drankje? Was u jarig op de dag van de eerste uitzending, had u een hekel 
aan die stem op de radio?  

Of wilt u gewoon een ander programma besproken hebben? Schrijf dan naar Leo Broers, Reigersbek 5, 
5803 KJ, Venray of mail naar Leo.Broers@home.nl 


